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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 

 

Caràcter: ordinari 

Data: 28 de juny de 2018 

Horari: de les 19 h 30 min a les 20 h 25 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 

 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Marc Almendro i Campillo, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, regidora (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 3r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 



2 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 31 de maig 

de 2018. 

2.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 

9/2018. 

3.- Moció dels grups municipals d’ERC-SxA-AM, Gd’A, APA-CUP-PA, i AP-CP per la 

defensa dels drets del poble palestí i la demanda de l’embargament d’armes a 

Israel. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 

Al poble d’Alella, el dia 28 de juny de dos mil divuit, essent les 19 hores 30 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

El Sr. alcalde manifesta que abans de començar amb l’ordre del dia proposaria la 

incorporació per urgència d’una moció respecte de la decisió de l’Audiència Provincial de 

Navarra sobre el cas conegut com La Manada. Creu que aquesta moció la proposen de 

manera conjunta tots els grups municipals, i, per tant, si els sembla votarien ara la 

urgència de la seva incorporació en l’ordre del dia del Plenari i seria el punt 4 d’aquest 

Ple.  
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la inclusió d’una moció respecte la decisió 

de l’Audiència Provincial de Navarra sobre el cas de “La Manada”, la qual cosa s’aprova 

per unanimitat. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 31 DE MAIG DE 2018.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 31 de maig de 2018, la qual  s’aprova per unanimitat 

 

 

2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 9/2018.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit (Ple)  

Núm. expedient: 9/18  

 

ANTECEDENTS  

 

Vist que per poder atendre les despeses que es detallen a continuació, que no es 

poden demorar a l'exercici següent, per a les quals la consignació en el pressupost 

ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient de modificació de crèdit amb 

subjecció a les disposicions vigents.  

 

Vist que la Llei de Pressupostos de l'Estat preveu un increment de les retribucions 

del personal.  
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FONAMENTS DE DRET  

 

Vist que es compleixen l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i els 

articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990.  

 

Per tot això, aquesta Regidoria proposa al Ple Municipal l'adopció dels següents 

acords:  

 

PRIMER.- Aprovar una transferència de crèdit per import de 268.214,92 euros entre 

les aplicacions que es detallen a continuació:  

 

A disminuir:  

Aplicació Descripció Import 

05.929.50000 Fons de contingència  235.000,00  

19.920.62500 Adquisició mòdul casal (2018/2/ADQUI/2)  33.214,92  

TOTAL   268.214,92  

 

A augmentar:  

Aplicació Descripció Import 

01.920.15000  Productivitat  55.000,00  

03.150.21000  Manteniment zones públiques  69.214,92  

19.330.62200  Equipament sociocultural (2014/2/EDIFI/1)  144.000,00  

TOTAL  268.214,92  

 
SEGON.- Continuar la tramitació establerta a l'article 177 del text refós de la llei 

reguladora de les hisendes locals sotmetent l'esmentat expedient a informació 

pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la Província, 

perquè qualsevol persona interessada pugui formular aquelles reclamacions que 

estimi adients. 

 

TERCER.- Considerar definitivament aprovat l’expedient en cas que no es formuli cap 

reclamació contra aquest expedient en el termini d’informació pública.” 

 



5 

 

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que tal i com van informar, explicar, en la 

Comissió Informativa, porten a aprovació una proposta de modificació de crèdit que 

consisteix bàsicament en disminuir dues partides, el fons de contingència amb un import 

de 235.000 euros i la partida d’adquisició del mòdul del Casal amb un import de 

33.214,92€. Aquests fons s’utilitzarien en augmentar tres partides, la primera de les 

quals és la partida de productivitat, 55.000€. Tal i com van explicar, això ve justificat, 

entre d’altres, per una qüestió que va inclosa dintre dels Pressupostos Generals de l’Estat, 

que afecta a un increment pactat amb sindicats de sous del personal de l’Ajuntament. Per 

altra banda, s’incrementa també la partida de manteniment de zones públiques amb un 

valor de 69.214,92€. I, per últim, s’incrementaria la partida d’equipament sociocultural 

per un valor de 144.000€. Els demanarien el seu vot afirmatiu per aprovar aquesta 

modificació. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells més enllà del contingut han d’entendre que 

aquesta necessitat de dotació per manteniment d’espais amb l’experiència que té de 

govern aquest Ajuntament, i amb la necessitat sabuda prèviament cada vegada que 

s’elabora el pressupost que les partides que estan dotades inicialment són insuficients, 

doncs entenen que no justifica que a aquestes alçades de l’any estiguin amb aquestes 

necessitats d’incorporació de partida. Estan al mes de juny i és molt provable que això 

torni a succeir al llarg de l’any. I només, des del seu punt de vista, posa en evidència 

aquesta manera de fer el pressupost poc compromesa amb la destinació després real dels 

imports. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que li agradaria que li aclarissin això del Casal, la “caracola” 

del Casal. Entén que es retira la partida de la “caracola” del Casal si ho ha entès bé. 

 

El Sr. alcalde manifesta que havien previst la possibilitat d’adquirir l’espai que actualment 

està utilitzant el Casal, i poder-lo adquirir aquest any amb la previsió de que també es 

desocupés al llarg d’aquest any. Vist que van en uns terminis de posada en funcionament 
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del nou espai d’arts escèniques, que se’n van a finals d’any, a el tombant d’any, doncs 

entenen que aquests diners que tenien reservats per comprar-ho aquest any no els 

executaran, i per això, se’ls emporten a d’altres partides. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que entén que ara estan pagant un lloguer i després el 

compraran igualment. 

 

El Sr. alcalde manifesta que estaven valorant la possibilitat de comprar-lo. També és cert 

que quan més triguin a comprar-lo el preu de compra serà inferior. Valoren el fet de no 

adquirir-lo ara, i agafen aquests diners i els destinen més o menys a el que seria 

adquisició a la partida d’arts escèniques directament. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta si s’equivoca pensant que ja l’haguessin pogut comprar 

amb el cost del lloguer de tots aquests anys. 

 

El Sr. alcalde manifesta que això són opcions que es prenen al respecte. Potser sí que es 

podia haver comprat de vell nou o no. En aquest cas és una instal·lació que és 

provisional i com a provisional l’han tinguda en lloguer. En el moment en que s’acabi 

aquest ocupació acabaran de valorar si val pena adquirir-la per un preu menor o 

directament acaben el lloguer i que se l’emportin o es decideix que es renova la 

instal·lació. És una decisió que volien acabar de prendre dintre d’aquest exercici, però no 

la prendran en aquest exercici. Per tant, envien aquests diners que al seu criteri ho 

necessita més. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que entén que la diferència de no executar la 

compra ara i executar-la posteriorment mentre estan pagant lloguer, entén que aquest 

lloguer minvarà després el preu final de la compra. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en el moment que hagin de prendre la decisió de comprar 

demanaran exactament el preu i valoraran la oportunitat o no d’adquirir-lo. El mòdul 
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aquest ja té tot un seguit d’anys d’ús, i com li ha dit en el moment que s’hagi de 

prescindir de l’ús directament, acabaran de prendre la decisió al respecte, si l’adquireixen 

o directament renuncien a aquesta adquisició i fan que el desmuntin. En qualsevol cas, la 

decisió es prendrà en el moment en que el Casal l’hagi d’abandonar, o el pugui abandonar 

més que que l’hagi d’abandonar.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que en tot cas el seu posicionament és d’abstenció. Creuen 

que, com bé ha dit la Sra. Mercè Marzo, en el cas de l’equipament sociocultural aquests 

140.000€ són prou diners com per haver tingut la previsió en el pressupost d’aquest any 

per executar-los i treure’ls del fons de contingència. Sembla que no seria la mesura més 

correcta. En tot cas, emplacen de nou, creuen que els pressupostos doncs haurien d’estar 

més ben treballats en aquest sentit perquè aquestes coses no succeïssin així, i emplacen 

novament a que el pressupost d’aquesta any, ara que ja estan a mig curs, comencin a ser 

plantejats i no que se’ls presentin el novembre amb la finestra tancada com passa cada 

any. Per tant, s’abstindran en aquest punt.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró i Srs. Almendro i Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández, Mans i Ribalaiga; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés, 

Font i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

3.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC-SXA-AM, GD’A, APA-CUP-PA, I AP-CP PER 

LA DEFENSA DELS DRETS DEL POBLE PALESTÍ I LA DEMANDA DE L’EMBARGAMENT 

D’ARMES A ISRAEL.- La tinent d’alcalde Sra. Vilaró ret compte de la moció dels grups 

municipals ERC-SXA-AM, GD’A, APA-CUP-PA i AP-CP, la qual literalment diu: 

 

“La població palestina a Gaza, sotmesa per Israel a un inhumà bloqueig per terra, 

mar i aire des de fa dotze anys, va iniciar el passat 30 de març la Gran Marxa del 
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Retorn. Cada divendres durant les últimes setmanes, la població palestina de la 

Franja de Gaza ha sortit al carrer a protestar pacíficament per reclamar el dret que 

com a persones refugiades tenen a tornar a les seves llars, tal com ho estipula el 

Dret internacional. Des de llavors i fins al 31 de maig, les forces israelianes han 

assassinat 128 persones palestines i n’han ferit més de 13,000. Com assenyala 

Metges Sense Fronteres, moltes de les ferides (més de 3.600) han patit danys molt 

severs en ossos i teixits que els ocasionaran deficiències funcionals per a la resta 

de la seva vida, a part de diverses amputacions que s’han hagut de realitzar. La 

intenció del Govern israelià amb la utilització d’una munició tan potent és clara: 

mutilar el major nombre possible de persones. 

 

Ni tan sols el personal sanitari que socorre les persones ferides està fora de perill. 

Entre el 30 de març i el 31 de maig, les forces israelianes han matat una 

treballadora de la salut i ferit altres 245, 16 per impacte de bala. En un sol dia, el 

14 de maig, 15 professionals de la salut que treballaven amb els equips mèdics de 

camp van rebre impactes de bales i metralla. Inclús 40 ambulàncies van patir 

danys. Aquests actes atempten greument contra el Dret Internacional Humanitari i 

els Drets Humans. 

 

L'Estat espanyol, manté actualment relacions de compra i venda d'armes amb Israel, 

un país acusat de cometre, entre moltes altres atrocitats, un crim d'apartheid 

contra el poble palestí. 

 

Israel promociona la seva indústria militar i de defensa amb l'emblema "Provat en 

Combat" convertint a Gaza i Cisjordània en cruels laboratoris d'experimentació en 

què la població civil palestina serveix com a conillet d'índies per al 

desenvolupament d'armes i altres materials que seran exportats posteriorment als 

Estats Units o a Europa. A dia d'avui hi ha un elevat risc que les armes i el material 

de defensa venut per l'Estat espanyol puguin ser utilitzats per cometre crims de lesa 

humanitat, infraccions greus dels Convenis de Ginebra de 1949, atacs dirigits 
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contra béns de caràcter civil o persones civils protegides. Amnistia Internacional ha 

reiterat recentment la seva crida als governs de tot el món perquè imposin un 

embargament integral d'armes a Israel després de la seva resposta a les 

manifestacions multitudinàries celebrades en el marc de la Gran Marxa del Retorn. 

 

Amb aquesta moció recollim la inquietud de la Comissió de Cooperació 

Internacional de l’Ajuntament d’Alella. 

 

Per tot això, els grups municipals d’ERC-SxA-AM, Gd’A, APA-CUP-PA i AP-CP, 

proposen al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

  

PRIMER.- Instar el Govern de l'Estat espanyol perquè imposi de manera immediata 

un embargament militar a Israel per l'elevat risc que les armes o materials de 

defensa puguin ser utilitzats per cometre greus crims de guerra o contra la 

humanitat. 

 

SEGON.- Sol·licitar l'obertura d'una investigació formal sobre homicidis i lesions 

greus en tant que possibles crims de guerra a la oficina de Drets Humans de les 

Nacions Unides. 

 

TERCER.- Instar que s'apliquin sancions a Israel, a nivell de Nacions Unides, per 

crims contra la humanitat i greus violacions dels Drets Humans. 

 

QUART.- Mostrar el seu total desacord i condemna al trasllat de l’Ambaixada dels 

Estats Units de Tel- Aviv a Jerusalem, que vulnera el Dret Internacional. 

 

CINQUÈ.- Tanmateix, i de conformitat amb el dret internacional i en el marc de les 

seves competències, l'Ajuntament d’Alella es compromet a prendre les mesures 

necessàries per assegurar que els fons i recursos públics municipals no es destinin a 

finançar activitats i/o empreses que proporcionen de manera directa o indirecta 
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ajuda material per a la comissió de greus crims de guerra i/o contra la humanitat, 

com el crim d'apartheid, incloent aquelles activitats relacionades amb el comerç o 

intercanvi de qualsevol bé o servei derivat de la indústria dels assentaments 

israelians a Cisjordània. 

 

SISÈ.- Fer arribar aquesta moció a: 

 

a. L’Ambaixada israeliana 

b. La Oficina de les Nacions Unides 

c. La Unió Europea 

d. El Govern de l’Estat espanyol 

e. La Generalitat de Catalunya” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i li cedeix la paraula a la regidora responsable de 

Cooperació Internacional, la Sr. Vilaró, que manifesta que avui porten una moció que ha 

estat elaborada i ha sorgit de la Comissió de Cooperació Internacional. Com bé saben és 

una comissió formada per ciutadans i ciutadanes del seu poble, que assessoren i 

col·laboren amb l’Ajuntament en la gestió del 0,7% del pressupost de l’Ajuntament que 

es dedica a cooperació al desenvolupament. Aquesta moció va estar redactada per una de 

les persones integrants de la comissió, la van estar valorant entre tota la comissió, s’hi 

van fer alguns petits retocs i la porten, el seu grup com a proponent aquí, a consideració 

del Ple i a la Comissió Informativa la setmana passada ja s’hi van afegir com a 

proponents els tres grups que l’alcalde ha mencionat. Des d’aquí vol agrair a la comissió, 

aquesta seva inquietud per haver elaborat i portat aquesta moció a aprovació al Ple 

municipal i també li agradaria aprofitar la avinentesa que avui estan parlant de la 

comissió, doncs per mostrar-los l’agraïment per la seva tasca habitual que fan des de fa 

molts anys, que potser ho donen ja per assentat i potser no ho diuen mai, i mai ho han 

dit aquí potser en Ple, i troba que és un bon moment per fer aquest agraïment i per 

encoratjar-los a continuar assessorant i ajudant a l’Ajuntament en la gestió del 0,7.  
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La regidora Sra. Marzo manifesta que per part seva reiterar també l’agraïment a tenir una 

comissió tan activa com tenen al municipi i, a més a més, implicada i amb coneixement 

de causa. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la moció, la qual s’aprova per unanimitat. 

 

 

4.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-

SUMEM PER ALELLA-ACORD MUNICIPAL, ALELLA PRIMER-CANDIDATURA DE PROGRÉS, 

GENT D’ALELLA, PARTIT DEMÒCRATA EUROPEU CATALÀ I ALTERNATIVA PER ALELLA-

CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR-POBLE ACTIU, RESPECTE LA DECISIÓ DE 

L’AUDIÈNCIA PROVINCIAL DE NAVARRA SOBRE EL CAS DE “LA MANADA”.- La regidora 

Sra. Alfaro ret compte de la moció dels grups municipals d’ERC-SxA-AM, AP-CP, Gd’A, 

PDeCAT i APA-CUP-PA, la qual literalment diu: 

 

“Exposició de motius  

 

Recentment, l’Audiència Provincial de Navarra ha dictat sentència respecte el cas 

de “La Manada” Condemnant per abús sexual i no per violació els cinc membres 

acusats pels fets que van passar durant les festes dels San Fermines l’any 2016 a 

Pamplona. 

 

La passada setmana l’Audiència Provincial de Navarra es tornava a pronunciar 

respecte el cas deixant els condemnats en llibertat provisional amb una fiança de 

6.000 euros.  

 

La sentència ha generat un fort rebuig social i del moviment feminista ja que la 

consideració d’abús sexual dels fets és un greuge cap a totes les dones i suposa una 
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legitimació de la violació que afavoreix la impunitat de les agressions masclistes 

posant de manifest com els estereotips de gènere influeixen en l’anàlisi dels fets i 

les conclusions exposades per magistrats. 

 

La decisió de l’alliberament de La Manada evidencia com el masclisme perdura i ens 

referma des de les administracions públiques locals a seguir treballant per la 

prevenció i sensibilització en la violència masclista a tots els nivells. 

 

És per això que els grups municipals d’ERC-SxA-AM, AP-CP, Gd’A, PDeCAT i APA-CUP-

PA, proposen al Ple Municipal d’Alella els següents acords: 

 

PRIMER.- Manifestar el suport de l’Ajuntament d’Alella a les dones que són víctimes 

d’agressions sexuals. 

 

SEGON.- Mostrar el nostre rebuig més enèrgic a la decisió de l’Audiència Provincial 

de Navarra de deixar en llibertat sota fiança els condemnats de “la Manada” 

 

TERCER.- Instar el Congrés dels Diputats i el Senat que a la propera revisió del Codi 

Penal s’incorpori la perspectiva de gènere per tal que s’eviti l’existència 

d’interpretacions arbitràries i que es basen en estereotips de gènere, que acaben 

portant a sentències amb un clar biaix masclista. 

 

QUART.- Instar el Consell General del Poder Judicial i la resta d'institucions 

competents a garantir la formació obligatòria i continuada de la judicatura per a la 

garantia dels drets de les dones. 

 

CINQUÈ.- Comunicar aquest acord a les entitats de dones del municipi, als grups 

polítics al Parlament de Catalunya i a les entitats municipalistes així com el 

Congrés dels Diputats, el Senat i el CGPJ.” 
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La Presidència obre la deliberació i cedeix la paraula a la regidora d’Equitat Sra. Alfaro 

que manifesta que avui porten aquesta moció respecte la decisió de l’Audiència Provincial 

de Navarra sobre el cas de “La Manada”. Són proponents tots els grups municipals aquí 

presents. 

 

La regidora Sra. Mans manifesta que com que ella no va rebre aquesta moció a temps i no 

la va poder llegir, proposaria si poguessin incorporar el següent punt: 

 

“Instar a Govern de l’Estat a continuar desenvolupant el Pacte d’Estat contra la 

violència de gènere, especialment les mesures de formació obligatòria en gènere a 

tota l’Administració i també les mesures de coordinació i recursos amb el món 

local per fer front comú contra el masclisme.”   

 

La regidora Sra. Alfaro manifesta que primer disculpar-se perquè va enviar la moció a tots 

els grups i suposa que no la va afegir en el mail, però li envia avui mateix. I després si de 

cas li demana que els faci arribar el paràgraf. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que el farà arribar a Secretaria. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la moció amb la inclusió del nou punt 

d’acord proposat per la regidora Sra. Mans, la qual s’aprova per unanimitat. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) El Sr. alcalde manifesta que té una informació i donar resposta al regidor del grup 

del Partit Demòcrata per una qüestió que va plantejar en el darrer Plenari. La 

primera és que els proposarien celebrar la Comissió Informativa de seguiment de 
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POUM aquest mes de juliol, el 18 d’aquest mes a les set. Si algú tingués algun 

impediment per poder-hi assistir ferien una altra proposta, però la convocarien 

demà mateix perquè quedi fixada. És un dimecres. Si hi hagués qualsevol cosa ho 

acaben de parlar sinó ho convocarien directament demà mateix. I la segona, 

donant resposta al regidor del PDeCAT. Es va plantejar la publicitat de la venda de 

pisos sense tenir la llicència concedia a l’avinguda Badalona i han obert diligències 

prèvies per part de l’Ajuntament. En aquests moments estan pendents que 

l’arquitecte tècnic els faci arribar el seu informe al respecte i esperen la setmana 

que ve poder-ho enviar a l’Agència Catalana de Consum en el benentès també que 

aquesta petició d’informe doncs no es va produir fa molts dies. Estan a l’espera, a 

veure si demà mateix el poguessin tenir, o dilluns, i procedirien a enviar-ho a 

l’Agència Catalana de Consum.  

 

B) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que gràcies per la resposta. De fet avui 

tornava a plantejar-ho i, per tant, ja queda respost. Esperaran noves notícies. Amb 

el govern ells van acordar la seva abstenció en el pressupost, tot just amb una sèrie 

de contrapartides, bàsicament per temes com dotacions al cos de Policia, noves 

incorporacions tant a nivell d’agents com a nivell de l’equip administratiu. El seu 

acord es basava en que la major part de dotacions es fessin en el primer trimestre, 

tot i que hi havia, per exemple els vehicles que venien de la Diputació, i hi havia 

coses vinculades a aquests vehicles que han arribat, si no està equivocat, fa menys 

d’un mes, 15 dies. Tot entenent que a vegades els tempos no s’ajusten a les 

voluntats, sí que li agradaria saber en quin estat es troben de totes aquestes 

incorporacions, si ara que ja tenen els vehicles es podran materialitzar, i com està 

l’evolució de les noves incorporacions dintre del seu cos policial. També havien 

acordat que en el segon semestre formaria part, o entraria una nova dotació 

administrativa, si aquest tema ja s’ha començat a treballar o com ho tenen en 

aquests moments. Li farà totes les preguntes i així ja ho tenen tot endreçat. En 

aquests moments, com hauran pogut comprovar, al carrer Àngel Guimerà, a la zona 

dels contenidors, hi ha un greu problema d’olors, tot ocasionat per la calor. Això és 
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un tema que és reiteratiu, sobretot quan comença aquest temps. Que es té previst 

per resoldre-ho tenint en compte que és la via principal i és una via important de 

cara a que també forma part de la imatge del poble? D’altra banda, a veure si li pot 

explicar o dir, com tenen en aquests moments les ocupacions al seu poble, molt 

especialment en aquest últim any i mig quantes desocupacions s’han assolit i 

quantes noves ocupacions han pogut tenir. No sap si disposarà d’aquestes dades, 

però en tot cas si no en disposa, sí que li agradarà que en el proper Ple els pogués 

fer arribar aquesta informació. I, per últim, és un tema que és bastant recurrent, 

però tot just tornant de la feina, entrant a Alella, ha vist un acte vandàlic en el 

cartell de l’AMI que tenen a l’entrada del poble. Que malauradament no és un acte 

aïllat i que doncs d’alguna manera sí que haurien d’intervenir, tot i tenir una 

complicació i és que no tenen ordenança de civisme. Podran tenir una ordenança 

de civisme abans de finalitzar aquest mandat? 

 

El Sr. alcalde manifesta que ell li respondrà totes menys la segona. Respecte del 

que es va parlar en aquella sessió plenària, en aquests moments els dos vehicles de 

policia, dos nous cotxes híbrids, es van incorporar fa un parell de setmanes. Avui 

mateix s’han incorporat dues motos noves, una elèctrica, cent per cent d’emissió 

zero, i una altra de benzina. Està el Decret per aprovar, creu que aquesta setmana, 

pel que fa al tema de protecció de dades del sistema de seguiment GPS. I, per tant, 

l’objectiu és que dintre d’aquest mes de juliol es puguin implantar tant en els 

vehicles de la Policia Local com de la Brigada, ja que aquest sistema de seguiment 

ja varen haver d’estar pendents del nou reglament de protecció de dades europeu, 

per acabar d’ajustar-ne els termes dels permisos. Respecte de la plantilla s’han 

acabat els processos d’accés del persona. En el seu moment hi va haver el de 

l’agent de la Policia Local, el del sergent i el del sotsinspector creu que va finalitzar 

la setmana passada o l’altra, aquest mes de juny en qualsevol cas. I ara, estan 

pendents de l’aprovació dels pressupostos de l’Estat per poder acabar traient a 

concurs, mínim una nova plaça de policia de manera fixa, que seria la substitució 

de l’agent que es va jubilar l’any passat, el Sr. Rafael Miravet, i per poder crear una 
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bossa per tal d’anar podent tirar d’ella per tal d’anar cobrint les places interines 

dels agents. També sembla ser que aquests pressupostos generals de l’Estat 

incorporen una partida per promoure la jubilació anticipada dels membres dels 

diferents cossos de seguretat que hi ha l’estat. I això hauran de veure també com 

tracten el reemplaçament d’aquests membres per tal de poder treure a concurs. I, 

per una altra banda, havien agafat el compromís que s’incorporés un suport 

administratiu a partir de la segona meitat de l’any. Ja està el decret fet, que és la 

perllongació d’una dels plans d’ocupació, no sap la data exacte d’aquest mes de 

juliol, dilluns que deu ser 2 de juliol, anirà allà a fer reforç a la tarda. Les “tablets” 

estaven en converses amb informàtica de Mossos d’Esquadra, que encara que sembli 

estrany és més complicat del que hauria de ser, per tal d’implementar i tenir la 

connectivitat directa amb el seu SIP, Sistema d’Informació Policial, que amb les 

proves que han estat duent a terme fins a la data han tingut algunes dificultats. En 

qualsevol cas, la previsió de l’adquisició de les “tablets” està feta, el que els falta 

és acabar de resoldre el tema de la interconnexió amb el sistema d’informació de 

Mossos d’Esquadra. Esperen que es pugui produir aviat. Respecte del punt de 

l’evolució de les ocupacions, en el març, no sap d’un any o dos, van arribar a una 

punta de 13 habitatges ocupats en el seu municipi. Aquesta xifra s’ha anat reduint 

des d’aquell moment, i en l’actualitat aquests darrers mesos, acostumen a oscil·lar 

entre 8 i 9 habitatges ocupats, dels quals diria que dels que hi havia aquell mes de 

març de fa 2 anys, només n’hi ha 3 que continuen, alguns dels quals han estat 

desocupats. És un flux de baixes, altes, alguns dels quals que es produeixen altes 

després tornen a tenir intents d’ocupació, algunes reeixides, altres no. Però en la 

darrera informació que varen presentar en el Consell de Barris, estaven parlant de 

8, és possible que en aquests moments estiguin parlant de 9 o potser 10. Però es 

mouen en aquest entorn de 8 o 9 com a xifra estable. Veuran ara també la 

normativa que es va aprovar a nivell de l’Estat, respecte a la facilitació a la 

desocupació en els casos d’habitatges de persones físiques, entitats sense ànim de 

lucre i administracions, per tant, no de grans tenidors, però sí a quan afecta a 

aquests col·lectius, si això genera algun tipus de desocupació més ràpida. Però que 
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ell, en aquets moments diria, i parla de memòria però creu que no s’equivoca gaire 

o gens, que és que una, que seria la del carrer Àfrica, que és de la Generalitat, que 

està ocupada i que podrà ser. Però que la resta és de grans tenidors, entitats 

financeres bàsicament. Respecte dels actes vandàlics al cartell de l’AMI, doncs és 

una situació que es ve produint respecte del seu cartell, però no només del seu 

cartell sinó en diferents i diversos municipis on en aquests moments hi ha tot un 

seguit d’activitat de col·locació de símbols en defensa o per a l’alliberament dels 

presos polítics, i per una altra banda, hi ha gent que hi actua en contra. 

Evidentment el que no poden fer és tenir algú vigilant. Han de destinar els recursos 

a altres coses, no a vigilar en aquest cas el cartell de l’AMI. I el que sí que li pot 

afirmar és que no tenen la previsió d’aprovar cap ordenança de civisme dintre 

d’aquest mandat. S’havien plantejat dintre el mateix PAM, la creació d’un pacte per 

la convivència i el civisme, que comportava dur a terme un procediment totalment 

diferent que no pas el de la imposició d’una ordenança sinó que hi hagués un 

procés comunitari de diàleg sobre com actuar en l’àmbit de l’espai públic, de la via 

pública. En aquestes alçades de mandat creuen que aquest pacte no el podran 

enllestir i prefereixen que quedi pendent per poder-lo tirar endavant en el proper 

mandat, si aquest grup municipal té responsabilitat de govern. I, en qualsevol cas, 

entenen que l’ordenança no resoldrien, sí que sancionarien però no resoldrien les 

qüestions en civisme en el municipi. I respecte del tema de les olors en l’àrea 

d’aportació més propera al mercat li cedeix la paraula a la Sra. Teresa Vilaró. 

 

La regidora Sra. Teresa Vilaró manifesta que aquest és un punt problemàtic. Hi ha 

un sistema de neteja interna i externa dels contenidors que té una periodicitat 

fixada i que quan arriba la temporada de calor es reforça. Es fan aquestes rentades 

amb més freqüència, sobretot les de la fracció orgànica i les de la fracció de rebuig, 

que són les que contenen materials més susceptibles de crear males olors. Aquest 

reforç ja s’està fent perquè ja estan en plena època de calor, i ara li diu de 

memòria, li pot passar les dades amb més detall, creu que els contenidors 

d’orgànica i els de rebuig es netegen un cop a la setmana amb època de calor sinó 
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la freqüència és una miqueta inferior. Li pot dir, i ja sap que això no soluciona els 

moments puntuals de mala olor, però que és un esquema de neteja, de molta neteja 

comparat amb el que estan fent altres municipis. És un tema que els preocupa i per 

això hi esmercen diners. Es podrien fer més rentades? Sí, es podrien fer més 

rentades, però això passaria per destinar-hi més recursos. Tenen el contracte que 

tenen, que contempla aquest esquema de rentades i això comporta que en alguns 

moments, abans potser de retirar el gruix de residus, pugui fer una mica de mala 

olor. Tenint en compte que aquí venen a parar tots els residus del mercat, incloent 

de carns, de peix sobretot, de fruita, verdura, etcètera. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que dues puntualitzacions. El tema del 

cartell de l’AMI era un dels molts exemples de les coses que succeeixen i que, per 

tant, sap greu, creu que és un error no tirar endavant una proposta seva perquè és 

necessari i potser els ajudaria moltíssim a evitar segons quines conductes. Per tant, 

creu que des de la seva humil opinió s’equivoquen en no tirar-ho endavant. Això 

per un costat. Per un altre, pensa que si és un tema de destinar-hi recursos s’hauria 

de poder contemplar aquesta possibilitat, en tant que estan parlant d’un període, 

en principi breu de temps i que ajudaria a millorar molt la qualitat del seu poble. 

Per tant, ja que fan modificacions de crèdit per fer millores, al final és també una 

bona millora de cara al seu poble. Amb la qual cosa, prega o els demanaria que ho 

reconsideressin.  

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que a ella li agradaria posar-ho en context. 

És a dir, aquí es punt neuràlgic del poble, i és un punt per on hi passa molta gent, 

i tots poden estar d’acord en que hi ha moments puntuals que fa més olor de la que 

a tots els agradaria. D’altra banda, han de ser conscients que la configuració de 

l’espai és la que és, que han de col·locar els contenidors en algun lloc i que és 

aquesta àrea la que els crida més l’atenció perquè és la de més pas. Però en 

general, les àrees de contenidors estan en un estat creu que força acceptable, 

deixant de banda les actituds incíviques, que això malauradament sempre n’hi ha i 
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per més que posin facilitats i per més que intentin que la gent sigui conscient de 

totes les possibilitats que tenen per poder fer el reciclatge, actituds incíviques 

sempre n’hi ha i sempre es troben puntualment àrees on hi ha ciutadans que en fan 

un mal ús. Però vol dir que en general tenen un sistema de recollida i neteja bo. 

Que no és qüestió de generalitzar el que pugui passar en aquesta àrea, en uns 

moments molt determinats, generalitzar-ho a la resta d’àrees del poble. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ell no ha generalitzat, ha parlat molt 

específicament. Per tant, no ha anat més enllà de fer una crítica destructiva del 

que s’està fent sinó tot just el contrari. És a dir, creu que hi ha una problemàtica, 

ells tenen en aquest cas la capacitat de poder resoldre-la i ell ho exposa en aquesta 

plenari aquesta situació perquè es pugui dur a terme. Sense entrar, de veritat, 

sense entrar ni més enllà, ni si li agraden més els contenidors, o menys, o els 

tancats. No té res a veure amb això. En aquest cas parlen que és un tema de 

salubritat i que bé sigui per conductes incíviques, bé sigui perquè fa molta calor i 

la gent del mercat ha de llançar les deixalles on pertoca, doncs potser és necessari 

una major acció de cara a minimitzar aquest impacte. Simplement és això. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que com que és un punt que els preocupa i 

ja fa temps que estan intentant millorar-lo, ja han pres algunes accions 

específiques en aquesta àrea que ha estat reforçar les recollides d’algunes de les 

fraccions en moments crítics en que es produïa molta acumulació del mercat. Així 

per exemple, deu ser de les poques àrees del municipi, a on, si no s’equivoca 

perquè també li està dient de memòria, i si vol li pot passar la informació amb més 

detall, el divendres per aquesta àrea s’hi passa dues vegades, pel matí que és quan 

li toca i després abans de finalitzar la recollida el camió puja altra vegada 

expressament i torna a buidar expressament per evitar que es produeixi una 

acumulació. I això ho fan amb dues fraccions aquest reforç. És una àrea que 

justament els preocupa i per això hi estan sempre amb un ull a sobre, intentant 

millorar al màxim possible. 



20 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que en qualsevol cas com bé deia la regidora, com que és 

una àrea en que hi estan al damunt miraran a veure què més s’hi pot fer per tal 

d’evitar unes olors que segurament tenen a veure amb el que és les restes de peix 

que es dipositen allà diàriament fruit del mercat. Podria ser. Hi estan al damunt i 

miraran si es pot implementar qualsevol altra proposta. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que en tot cas li agraeix l’oferiment i si li 

pot facilitar aquestes dades estarà agraït de rebre-les.  

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que només vol fer un aclariment. No sap si algun 

membre de l’equip de govern es penedeix o no, possiblement diran que no, d’haver 

pres la decisió de portar l’orgànica en aquest punt perquè això no és un fet 

històric. Això és fruit de la decisió de destinar l’espai que hi havia antigament per 

l’escombraria del mercat a un espai destinat a emmagatzematge. Possiblement hi 

ha altres solucions que estan adoptant altres mercats per resoldre això que no és 

posar l’orgànica al mig del carrer. No creu que trobin gaires experiències de mercats 

municipals que ho facin així. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que de fet, i si s’equivoca en algun punt el 

regidor Almendro l’ajudarà a puntualitzar, quan es va fer el canvi de sistema no es 

va pensar en l’orgànica. Es va fer un canvi global, general a tot el poble. Aquí ja 

tenien una bateria de tots els contenidors i es donava la circumstància de que el 

cubicle on es recollien les escombraries del mercat era una cosa que ja no es podia 

continuar de la manera que estava. Hi havia una compactadora que el que feia era 

triturar i compactar totes les deixalles barrejant-ho tot. Això quan s’estava fent 

l’esforç a fons per racionalitzar i millorar el sistema de recollida i reciclatge, el que 

no podien fer era deixar un punt amb això perquè trenca tots els esquemes 

racionals d’un bon reciclatge. A més a més, la maquinària estava molt vella. A més 

a més comportava haver de passar amb els contenidors per tota la plaça amb el 
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problema que es creava pels regalims que deixava anar el contenidor. Era molt 

costós pels treballadors bellugar els contenidors per posar-los a sota la 

compactadora, tampoc es podia pensar de cap de les maneres en fer entrar el camió 

de les deixalles per recollir-ho. Era tot un cúmul de circumstàncies, i no sap si se 

n’ha deixat alguna, que feia que realment allò s’hagués d’eliminar. Allà físicament 

no hi caben les cinc fraccions, cinc contenidors allà. I, per tant, el sistema que els 

va semblar en el seu moment, i que ho continuen pensant, menys dolent, era crear 

una àrea comercial que pogués donar servei al mercat. Van estar pensant molt en el 

seu moment si hi havia una altra possible ubicació d’aquesta àrea, però no li van 

trobar. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que no estava suggerint ni molt menys ni 

continuar amb el mateix sistema, que evidentment la màquina era totalment 

obsoleta i no tenia cap sentit, no d’operar com s’està operant en qualsevol altre 

punt, és a dir les cinc fraccions juntes, sinó fer un tractament específic de 

l’orgànica que és el problema. Un tractament específic de l’orgànica del mercat. 

Creu que això és el que està resolt d’altres maneres, que es reciclen, en altres 

mercats. I això és una realitat. A veure, tampoc pensa sincerament que 

incrementant les neteges en aquests contenidors milloressin la situació perquè en 

el moment de calor aquesta orgànica és el dia a dia. L’únic dia que no fan pudor és 

quan s’acaben de netejar, però en el moment que es va omplint és lògic. La neteja 

pensa que no resoldria el problema. És el concepte d’ubicació, des del seu punt de 

vista.  

 

C) El regidor Sr. Bardés manifesta que vol fer una petita reflexió d’un acte que va 

veure personalment i a veure si el regidor responsable li pot explicar. No sap si va 

ser dilluns o a principis d’aquesta setmana, anava passejant pel pàrquing d’asfalt i 

es va quedar una mica sorprès perquè veu que estan regant la jardinera alta. I és 

clar, per regar una jardinera hi havia un camió grua, un funcionari portant el camió 

grua, hi havia un jardiner a baix amb la galleda i un jardiner a sobre la cistella del 



22 

 

camió grua. Passava la galleda grua cap a dalt, regadeta, grua cap a baix, i suposa 

que van a una altra jardinera d’aquestes. Ell sense voler ser tiquismiquis, però hi 

deu haver altres sistemes i si no n’hi han creu que seria bo baixar-la a baix a peu 

de terra perquè la gent pugui regar directament. És d’acudit el que s’estava veient 

aquell dia. Ho va veure ell personalment, però si realment la gent que va per allà 

caminant ho veu, doncs la veritat és que si ho poden solucionar millor perquè així 

evitaran crítiques innecessàries. Ho fa per l’equip de govern, no ho fa per ell. 

Realment creu que se li acut una llança amb una petita bomba i que vagi manxant 

el mateix jardiner, un operari només, manxa, rega una miqueta i se’n va a una altra 

jardinera. Això és molt més econòmic, molt més ràpid i molt més fluid. Només era 

fer una petita reflexió sense ànim de més crítica. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que en primer lloc li agraeix que ho hagi 

comentat. Sí que li vol ratificar que com ell diu, el sistema habitual del reg 

d’aquestes jardineres, que d’altra banda ja fa uns quants anys que estan 

instal·lades, és amb el sistema que ell suggereix. Ell deuria coincidir amb que es va 

fer el canvi de plantació de totes aquestes jardineres i llavors sí que es necessita el 

camió grua. Segurament es va fer el canvi i el reg posterior. Li ben garanteix que si 

el reg habitual d’aquestes jardineres fos amb aquesta maniobra que ell comenta, 

aquestes jardineres ja no hi serien. És evident que quan es van instal·lar es va 

veure també de quina manera es podien regar. Va coincidir amb el canvi de 

plantació i substitució de les jardineres. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que estarà d’acord amb què qualsevol persona que 

passés per allà es pensaria que regadeta amb el camió grua amb dos operaris amb 

tot el tema. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que és el que acostuma a passar. Sempre 

donen per suposat moltes coses i a vegades desconeixen exactament el que s’està 

fent. 
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 El regidor Sr. Bardés manifesta que d’acord. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que en el tema de les flors en alçada i tal, que això de 

Vila Florida li sembla fantàstic, però sí hi ha un cert “petunicidi” que és que 

substitueixen les plantetes una vegada al mes, cada dos mesos màxim, cosa que de 

cara a la sostenibilitat global com a concepte creu que han de mantenir les flors 

però potser també es podria adaptar, que ja es fa a nivell de ras de terra,  amb el 

cultiu de plantes més pròximes. Ell no acaba de veure, i ho posa en dubte, que 

hagin d’anar plantant petúnies cada dos mesos. És un criteri estètic, però que en 

tot cas no comparteix. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que aquest any les petúnies els han sortit 

malament i les han hagut de substituir abans sinó, normalment, els duren 6 mesos, 

arriben justet a La Verema, que ja estan una mica passades. Però aquest any se’ls 

han mort totes. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que doncs que baixin les jardineres a baix de tot. 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

25 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 


